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Agentia pentru Protectia Mediului Mures va emite luni acordul de mediu pentru

hidrocentrala de la Rastolita

Agentia pentru Protectia Mediului Mures va emite, peste o ora, acordul  de mediu pentru hidrocentrala de

la Rastolita, un proiect de 30 de ani  la care nu s-a facut mare lucru si pe care mi-am propus sa-l terminam,

a  declarat, luni, ministrul Mediului, Apelor si Padurilor, Mircea Fechet,  la Palatul Parlamentului.

"Mai dau o veste buna: peste o ora, spun eu, colegii mei de la Agentia  pentru Protectia Mediului Mures vor emite

acordul de mediu pentru  Rastolita. Este un moment istoric, ne chinuim de mult timp sa facem  acest lucru. La

mine în birou am doar doua tablouri: unul cu Ion  Bratianu si unul cu un soi de grafic cu toate perioadele, cu toate 

etapele pe care trebuie sa le îndeplinim pentru emiterea acordului de  mediu de la Rastolita si sper eu ca astazi sa

reusim în sfârsit sa facem  acest lucru, pentru ca e o restanta veche. E un proiect de 30 de ani,  nu s-a facut mare

lucru si pe care mi-a propus - în limita a ceea ce  trebuie sa fac eu, bineînteles ca grosul efortului e la Ministerul 

Energiei - sa-l terminam, pentru ca e pacat de banii care s-au cheltuit  acolo deja, îndeplinind în acelasi timp toate

exigentele legate de  protectia mediului, de evaluarea impactului asupra mediului pe care un  astfel de proiect îl va

avea si de toate directivele europene pe care  trebuie sa le respectam", a afirmat Fechet, la conferinta Focus 

Energetic "Provocarile iernii 2024 - 2025 pentru sistemul energetic  national".

Potrivit sefului de la Mediu, pentru emiterea acordului de mediu s-au  parcurs toate procedurile, iar dupa aceasta

etapa se va putea trece la  restul lucrarilor de executat.

"Au parcurs toate procedurile, au facut dezbatere publica, au integrat  toate observatiile institutiilor care au facut

observatii, au ascultat  opinia activistilor de mediu, opinia ONG-urilor si astazi spun eu ca vor  emite acordul de

mediu, cel putin asta mi-au comunicat colegii mei de  la Agentia Nationala pentru Protectia Mediului. Dupa ce

avem acordul de  mediu, bineînteles ca putem trece la restul lucrarilor de executat,  respectiv la autorizatie de

construire si ce alte acte administrative  trebuie emise ca urmare a obtinerii acordului de mediu. Dar partea cea 

mai grea si motivul pentru care stam pe loc de atât de multi ani este  legata de acordul de mediu. A durat atât de

mult pentru ca legislatia  europeana - si foarte bine ca este asa - spune ca, atunci când ai  activitati care ar putea

dauna mediului în vreun fel, acestea trebuie  bine analizate, trebuie foarte bine studiate si, în masura în care  exista

un impact semnificativ, acest impact trebuie diminuat sau  compensat într-un fel, pentru ca nu exista nicio

activitate care sa nu  aiba vreun impact asupra mediului", a completat ministrul, la finalul  interventiei sale.

Acumularea hidroenergetica de la Rastolita, a explicat el, a presupus o  documentatie foarte riguroasa, deoarece va

rezulta o suprafata inundata  în zona, în urma realizarii proiectului.

"În ceea ce priveste acumularea hidroenergetica de la Rastolita, aceasta  amenajare a presupus o documentatie

foarte riguroasa, foarte detaliata,  legata de modul în care acel lac - pâna la urma vom avea un lac care  astazi nu

exista, vom avea o suprafata inundata acolo - va avea un  impact de mediu cât mai redus cu putinta, întelegând în

acelasi timp ca  trebuie sa existe un echilibru între impactul de mediu si beneficiile pe  care acel proiect le aduce.

Securitatea energetica a României este o  chestiune la fel de importanta pentru oricare minister, cum este si  pentru

Ministerul Energiei. Şi, din acest punct de vedere, eu consider  ca toate aceste investitii astazi aflate într-un procent

de 80%, de 90%,  daca ne referim la Rastolita, sau unele chiar mai avansate trebuie  terminate cu respectarea

tuturor exigentelor legate de mediu si e mai  bine sa dureze mai mult, dar sa stim ca ne-am facut temele la acest 

capitol, decât sa ne grabim si sa ajungem pe urma condamnati în fata  Curtii Europene de Justitie", a adaugat

Mircea Fechet.
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